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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz az Orbán-kormány azért, hogy vonzó legyen a
rendőri hivatás az utánpótlást jelentő fiatalok között?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nepszava.hu portálon megjelent „Hiába várnak tőlük egyre kevesebbet, öt év alatt felére csökkent
a rendőrséghez jelentkezők száma„ című cikk szerint egyre kevesebben jelentkeznek a rendészeti
szakközépiskolákba:

„Míg 2017-ben még 3528-an jelentkeztek a rendészeti szakközépiskolákba, s 1751-et fel is vettek
közülük, addig 2019-ben már csak 989-en felvételiztek, és 471-en feleltek meg a követelményeknek.
Vagyis  két  év  alatt  74  százalékkal  csökkent  a  képzést  elkezdők  száma.  2020-ra  és  2021-re  az
Országos Rendőr-főkapitányság (ORFK) már összevonva adta meg a középfokú rendészeti képzésre
és a 10 hónapos, rendőrjárőr szakképesítést adó tanfolyamra jelentkezők számát. Két éve 1825-en,
tavaly 1874-en felvételiztek. Vagyis a jelentkezők száma a „könnyített” képzés bevezetése miatt nőtt,
ám ebben sem volt sok köszönet,  mivel 2020-ban csak 803-an, 2021-ben 879-en feleltek meg a
követelményeknek. Vagyis a „gyorstalpaló” bevezetésével együtt  is a 2017-es eredmények felére
sikerült  visszatornászni  a  létszámot.  Ráadásul  a  10  hónapos  járőrképzés  nem  is  ad  normális
rendőrvégzettséget,  "hivatalosan csak  járőrtársi  beosztásra alkalmas,  s  cseppet  sem mellékesen
beosztásban és  a ranglétrán sem lehet  előrelépni  vele,  vagyis,  ha valaki  hosszú távra tervez a
pályán, mindenképpen vissza kell ülnie az iskolapadba." – Korábban négy helyen, a fővárosban
Adyligeten,  Szegeden,  Körmenden  és  Miskolcon  indult  klasszikus,  nappali  középfokú  képzés  –
mondta lapunknak Gál Sándor, a Független Rendőr Szakszervezet tanintézeti tagozatának vezetője,
tanintézeti ügyvivője. – Jelenleg azonban már csak utóbbi két helyen képzik a szakközépiskolásokat,
mivel úgy lecsökkent a jelentkezők száma.



 
Gál  Sándor  szerint  a  10  hónapos  járőrképzés  bevezetése  sem  hozott  áttörést,  a  klasszikus
tiszthelyettesi iskolába pedig nem nőtt a jelentkezők száma, ráadásul, akik próbát tesznek, "fizikális,
pszichikai  és  általános képzettségi  szempontból  is  jellemzően elmaradnak az  egy-két  évtizeddel
korábban  jelentkezőktől,  nem  véletlen,  hogy  egyre  kevesebben  felelnek  meg  a  felvételin."  –
Leginkább azok jönnek, akikben egy túlmisztifikált kép él a rendőrségről – jegyezte meg. – Aztán a
kapitányságokra kikerülve megtapasztalják, milyen is a valódi rendőrélet, s bizony sokan egy-két év
alatt, ha lehet, le is szerelnek.”

 

Kérdezem Önt:

Mit  tesz  az  Orbán-kormány  azért,  hogy  vonzó  legyen  a  rendőri  hivatás  az  utánpótlást  jelentő
fiatalok között?

 

Budapest, 2022. július 10.
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